
Sağlamlığımızı qorumaq istəyiriksə...

Amma bununla belə, 
bəzi vətəndaşlarımız yenə də 
qoyulan qaydalara, karantin 
tələblərinə laqeydlik, biganəlik 
göstərdilər. Xüsusilə, ötən 
həftənin beşinci günündən 
rayonlara, istirahət bölgələrinə 
başlanan “köç” dalğası, 
yollardakı sıxlıq, tıxac çox 
ciddi narahatlıqlar yaratdı və 
yaratmaqdadır. Çünki bu axın, 
bu dalğa həmin insanlarla 
yanaşı, üz tutduqları rayon-
ların, bölgələrinin insanları, 
vətəndaşları üçün də böyük risk 
və təhlükə idi. Axı onlar həm 
özlərinin, həm yaxınlarının, 
həm də o bölgələrdəki insanla-
rın həyatını böyük risk altında 
qoymuş oldular. Bunu həmin 
bölgələrin insanlarından aldığı-
mız məlumatlar da təsdiqləyir. 
Heç nəyə fikir vermədən, ka-
rantin tələblərinə əməl etmədən 
belə bir addıma yol vermək 
həqiqətən qəbuledilməzdir. 

Qayda-qanun hamı üçün-
dür və eynidir. Kimsə özünü 
əlahiddə apara, üstün hesab 
edə bilməz. Özünüz də son 
3-4 gündə açıqlanan və böyük 
həyəcan doğuran statistikanı 
görürsünüz.Yenə də virusa yo-
luxanların sayında artım, yenə 
də çoxalan ölüm halları. Tanın-
mışların, məşhurların korona-
virusa yoluxması, bu bəladan 
əziyyət çəkməsi artıq hamımızı 
ciddi şəkildə düşündürməlidir. 
Dəyərli ziyalımız, hamımı-
zın sevimlisi, Əməkdar artist 

Bəhram Bağırzadə artıq neçə 
gündür ki, ağır vəziyyətdədir, 
koronavirus bəlasından əziyyət 
çəkir. Onun sağlamlıq durumu 
birbaşa ölkə Prezidenti İlham 
Əliyevin və Birinci vitse-
prezident Mehriban xanım 
Əliyevanın şəxsi nəzarətindədir.

Bunun özü məsuliyyətsizlik, 
laqeydlik, biganəlik göstərən 
bəzi vətəndaşlarımıza nəsə 
demirmi? Onlar bəlanın 
ciddiyyətini anlamırlarmı? 
Niyə özlərinin də, başqaları-
nın da həyatını bilə-bilə riskə 
atırlar? Tibbi maskalardan və 
digər qoruyucu vasitələrdən 
istifadə etmək, sosial məsafəni 
gözləmək, karantin şərtlərinə 
və tələblərinə əməl etmək bu 
qədərmi çətindir? Özünüz də 
şahidsiniz ki, bu ilin yanvar-
fevral aylarından dünyanı 
caynağına keçirmiş koronavirus 
pandemiyası, koronvirus bəlası 
öz pəncələrini hələ də insan-
lığın, bəşəriyyətin üzərindən 
çəkmək istəmir. Nəinki istəmir, 
əksinə, gündən-günə daha bərk, 
möhkəm yapışır, insanlığı, dün-
yanı qorxu altında saxlamaqda, 
inlətməkdə davam edir.

Ara-sıra azalmalar, enmələr 
olsa da, bunlar ötəri xarak-
ter daşıyır, insanların həyatı, 
ölkələrin iqtisadiyyatı yenə göz 
görə-görə çökməkdə davam 
edir… Və dünya hələ də bu 
bəlanın qarşısında əlacsız 
vəziyyətdə qalmaqdadır. Ancaq 
respublikamızın , xüsusilə də, 

dövlət başçımızın vaxtında atdı-
ğı unikal, qabaqlayıcı tədbirlər 
nəticəsində bu bəlanın digər 
ölkələrdə olduğu kimi, bizdə də 
daha böyük itkilər və fəsadlar 
yaşatmasının qarşısı alınır. 
İlkin mərhələdə istər yoluxma, 
istərsə ölüm halları kritik həddə 
çatmadı. Həm də dalbadal 
verilən qərarlar, fərmanlar, 
sərəncamlar, keçirilən açılışlar 
nəticəsində insanlarımızın, 
iqtisadiyyatımızın bu bəladan 
nisbətən daha az itkisiz, daha az 
fəsadsız ötüşməsi mümkünləşdi. 
Bəlkə də bir çox ölkələrin 
illik büdcələri həcmində 3, 5 
milyardlıq sosial paket icraya 
yönəldildi.

İnsanların əhval-ruhiyyəsi-
nin aşağı düşməsinin, 
ümidsizləşməsinin qarşısı alınır. 
Bunlar adi məsələ deyil və 
kimsəyə də asan görünməsin. 
Tarixi, böyük, möhtəşəm ad-
dımlardır. Eyni zamanda, demək 
olar ki, hər gün bu bəlanın, bu 
təhlükənin aradan qaldırılması 
istiqamətində növbəti, yeni ad-
dımlar atılır. İndi bu addımların 
üzərindən nəyə görə bir andaca 
xətt çəkilməlidir? Nəyə görə 
bəzilərimizin məsuliyyətsizliyi 
üzündən görülən bu qədər 
işlər, çəkilən zəhmətlər, hədər 
getməldir? 

Kimsənin ixtiyarı yoxdur 
ki, bu işləri, bu addımları, bu 
zəhmətləri yerə vursun, həm 
insanlarımızı, həm də daim 
vətəndaşının yanında olan 
dövlətimizi çətin və çıxılmaz 

durumda qoysun. Bu baxımdan 
bir daha belə hesab edirəm ki, 
nə qədər çətin olsa da – xüsusilə, 
havaların istiləşməsi, əsəblərin 
tarıma çəkilməsi fonunda, – 
əgər bu bəladan birdəfəlik xilas 
olmaq, qurtulmaq istəyiriksə, 
operativ qərargahın, TƏBİB-in 
verdiyi qərarlara, tövsiyələrə, 
karantin şərtlərinə hamılıqla və 
sözsüz əməl etməliyik. 

Ən azı möhtərəm 
Prezidentimizdən, Birinci 
xanımdan nümunə, örnək 
götürməliyik və götürülməlidir. 
“Mən bütün qapalı yerlərdə tib-
bi maskadan istifadə edirəm və 
hər kəs də qapalı şəraitdə tibbi 
maskadan istifadə etməlidir – 
ictimai nəqliyyatda, ofislərdə, 
alış-veriş mərkəzlərində. Açıq 
havada bu, tövsiyə olunur, 
əgər yaxın təmas yoxdursa, 
maskadan istifadə etməmək 
də olar. Ancaq qapalı şəraitdə 
hər kəs mütləq maskadan 
istifadə etsin, hər kəs məsafə 
saxlasın və şəxsi gigiyenaya 
fikir versin”-- deyən dövlət 
başçımıza, eləcə də dövlətimizə 
bu çətin və həssas günlərdə bir 
daha vətəndaş məsuliyyətimizlə 
həmrəyliyimizi, dəstəyimizi 
nümayiş etdirməliyik.Yalnız o 
zaman bu bəlaya da qalib gələ 
və birlikdə güclü ola bilərik! 

Jalə ƏLİYEVA,  
Milli Məclisin deputatı,  

Ailə, qadın və uşaq məsələləri 
komitəsinin sədr müavini, 

professor

Tədbirlərin maliyyələşdirilməsi 
üçün Nazirlər Kabinetinə dövlət 
büdcəsindən 1 milyard manat vəsait 
ayrıldı. Koronavirusla Mübarizəyə 
Dəstək Fondu yaradıldı və COVID-
19-a qarşı mübarizənin effektivliyini 
artırmaq üçün Fonda Prezidentin 
Ehtiyat Fondundan 20 milyon manat 
ayrıldı. Prezident İlham Əliyev və 
Birinci vitse-prezident Mehriban 
xanım Əliyeva illik maaşlarını fonda 
bağışladılar. Qısa müddət ərzində 
20-dən çox xəstəxana koronavirus 
xəstələrinin müalicəsi üçün ayrıldı. 
Laboratoriya müayinələri, virusun di-
aqnozu və müalicəsi üçün lazım olan 
bəzi tibbi avadanlıq və ləvazimatlar 
Azərbaycana gətirildi. 

 Hazırda ölkədə 23 sınaq 
laboratoriyası fəaliyyət göstərir. 
Bu günə qədər 400 minən çox 
test keçirilmişdir. Bundan əlavə, 
bu dövrdə Bakıda Yeni klinika 
tibb müəssisəsi və 4 modul tipli 
xəstəxana kompleksləri istifadəyə 
verilib. Qeyd edək ki, pandemi-
yanın ilk günlərindən ölkəmiz 
Ümumdünya Səhiyyə Təşkilatı 
ilə sıx təmasda olub. Mart ayında 
qurumun aparıcı mütəxəssislərindən 
ibarət nümayəndə heyəti ölkəmizə 
gələrək vəziyyətlə tanış olduqdan 
sonra Azərbaycan ÜST tərəfindən 
pandemiyaya qarşı mübarizədə 
model ölkələrdən biri hesab edilib. 
Azərbaycan koronavirusla mübarizə 
üçün ÜST-ə 5 milyon ABŞ dolları 
və Qoşulmama Hərəkatının üzv 
ölkələrindən ən çox yardıma ehtiyacı 
olan ölkələrə dəstək vermək üçün 
əlavə 5 milyon ABŞ dolları verib. Bəs 
hazırda ölkədə durum necədir? 

 Təəssüflə qeyd etməliyik ki, 
yoluxma üzrə dinamika səviyyəsi 
son vaxtlar yüksəlib. Nazirlər Ka-
bineti yanında operativ qərargahın 
bu ilin iyunun 1-də xüsusi qarantin 
rejiminin yüngülləşdirilməsi ilə bağlı 
verdiyi qərar sanki əhali arasında 

bir arxayınçılıq yaratdı. Gigiyenik 
normativlərə riayət olunmadığın-
dan virusa yoluxma halları yenidən 
artmağa başladı. Bu səbəbdən 
ötən həftənin şənbə və bazar günü 
yenidən karantin rejimi sərtləşdirildi. 
Operativ qərargah paytaxtda və 
ölkənin bir sıra iri şəhərlərində ictimai 
və fərdi nəqliyyatın hərəkətinə, 
küçəyə çıxmağa qadağa qoydu, iş 
rejimi məhdudlaşdırıldı. Bir sözlə, 
tam qapalı rejim yaradıldı.

 Virusa qarşı aparılan 
mübarizənin və tətbiq olunan 
karantin rejiminin nə dərəcədə ef-
fektiv olması ilə operativ qərargahın 
gündəlik məlumatları bizi qane 
edir. Amma o məlumatların özü-
nü təəssüflə qarşılayırıq. Bu ilin 

yanvarından dünyada korona-
virus yayıldığı vaxtdan etibarən 
ölkəmizdə qabaqlayıcı təbirlər 
görüldüyündən virusa yoluxanla-
rın sayı az idi və ölkə ərazisində 
epidemioloji cəhətdən sabitlik 
yarandı. Cənab Prezident təxirə 
salmadan pandemiya ilə mübarizə 
aparmaqda səlahiyyətli olan bütün 
dövlət qurumlarına xüsusi göstəriş 
və tapşırıqlarını verdi. Səhiyyə 
Nazirliyi və İcbari Tibbi Sığorta 

üzrə Dövlət Agentliyi ölkənin hər 
yerində koronavirusa qarşı əks-
epidemik tədbirlərin görülməsinə 
başladı. Məhz bunun nəticəsində 
ölkə ərazisində xəstələnənlərin sayı 
az oldu və vəziyyət epidemioloji 
həddi keçmədi. Xəstələnənlər isə 
xəstxanalara yerləşdirilərək müalicə 
olunaraq sağaldılar. Bu mübarizədə 
ölkəmizdə fəaliyyət göstərən 
müvafiq dövlət qurumlarının 
xidmətlərinin böyük rolu oldu. Ən 
böyük məsuliyyət həkimlərin üzərinə 
düşdü. Ölkə rəhbərliyinin birbaşa 
nəzarəti və Azərbaycan səhiyyəsinin 
geniş imkanları ilə həkimlər pan-
demiya ilə mübarizədən alnı açıq, 
üzü ağ çıxdılar. Sevindirici haldır 
ki, həkimlər bu məsələdə hərtərəfli 

bilk və bacarıqlarını şərəflə nümayiş 
etdirdilər və yenə də etdirməkdə 
davam edirlər. 

Karantin şərtləri iyunun 1-də 
yumşaldıqdan sonra əhalidə 
pandemiyanın aradan qalması 
ilə bağlı yaranan arxayınçılıq, 
diqqətsizlik, gigiyenik qaydalara 
əməl etməməyin nəticəsində virus 
yenidən yayılmağa bağladı. Buna 
görə yuxarıda da dediyimiz kimi, 
izolyasiya tədbirləri sırasında 
qardaş Türkiyənin təcrübəsindən 

ölkəmizdə istifadə olundu.
 Həftəsonu tətbiq edilən sərt 

rejimlə bağlı mütəxəssislər onu 
bildirirlər ki, tədbir görüldükdən sonra 
qısa zamanda xəstələrin sayının 
azalacağını düşünmək olmaz. Bu 
tədbirlər xəstələrin sayını azaltmaq 
istiqamətində tətbiq olunsa da, hava-
damcı infeksiyası ilə mübarizədə 
görülən tədbirlərin nəticəsini tez bir 
zamanda hiss etmək mümkün deyil. 
Artıq yoluxma sayı 400-ə doğru 
gedirsə, çalışmaq lazımdır ki, bu 
say 500 olmasın. Çünki taclı virus 
qarşısına çıxan hər kəsi çənginə alır. 
Bu isə vəziyyəti daha da çətinləşdirir. 
Baş infeksionist Cəlal İsayev koro-
navirusla aparılan yeni mübarizə 
tədbirləri, görülən işlərə baxmayaraq 
vəziyyətin gərginliyini qeyd edir və 
cəmiyyəti bir daha özünü qoruma-
ğa çağırır. Xəstəliyi yüngül keçirən 
insanların evdə müalicəsi ilə bağlı 
yayılan xəbərlərlə bağlı bildirir ki, 
çoxdan nəzərdə tutulan bu fikir hələ 
reallaşmasa da, xəstəxanalarımızda 
yer çatışmayanda, bu cür xəstələrin 
ev şəraitində müalicəsinə qərar 
veriləcək. Amma bu da müəyyən 
tələb və qaydalar çərçivəsində 
nəzarətlə həyata keçiriləcək. 
Cəmiyyətdə test nəticəsi pozitiv çıxan 
şəxslərin yaxınları, yaxud, hələ analiz 
cavabı gəlməyən insanlar başqaları 
ilə təmasda olduğu üçün cəmiyyətdə 
narahatedici rəylər dolaşır. Əgər 
kiminsə test nəticəsi pozitiv çıxıb, 
ev şəraitində müalicə olunsa, həmin 
şəxslə ailə üzvləri təmasda olmama-
lıdır. Minimal əlaqə ilə xəstəyə qulluq 
etmək olar. Bu prosesdə də mas-
ka və digər qoruyucu vasitələrdən 
istifadə mütləqdir. Nəzərə almalıyıq ki, 
hazırkı vəziyyətdə hər kəs potensial 
virus daşıyıcısı hesab olunur. İyunun 
18-də ölüm sayının 7 olması hər 
kəs üçün çox üzüntülü xəbər oldu. 
Gözləməməliyik ki, virus qapımızı 
döysün. Bu elə bəladır ki, “mən ölüm, 

sən öl” tanımır.
 Təəssüflə qeyd etməliyik ki, son 

vaxtlar Azərbaycan statistikasında 
gənclər arasında yoluxma halları 
daha çox qeydə alınır. Əvvəllər 
daha çox 60 yaşdan yuxarı in-
sanların bu xəstəliyə yoluxduğu 
bidirilirdisə, onların qorunmasına 
daha çox diqqət yetirməyin vacibliyi 
deyilirdisə, hazırda mənzərə dəyişib, 
vəziyyət ciddidir. Yoluxma müxtəlif 
yaş qruplarında bir qədər fərqlə 
müşahidə olunur. Vəziyyəti ağır olan-
lar arasında gənclər daha çoxdur. 
Bu isə koronavirusun bilinməyən 
tərəflərini aşkara çıxarır. Acına-
caqlı hal odur ki, vətəndaşlarımız 
rəsmi, dəqiq məlumatlardan çox, 
sosial şəbəkələrdə bəzilərinin 
düşməncəsinə virusla bağlı yaydığı 
dezinformasiyalara daha çox meyl 
göstərirlər.

 Karantin rejimi yumşaldıq-
dan sonra onminlərlə adamın 
küçələrə çıxması, sosial məsafəni 
gözləməməsi, karantin qaydalarına 
əməl etməməsi nəticəsində virusun 
şiddətlə yayılac ağı ilə bağlı insan-
lara dəfələrlə xəbərdarlıq edildi. 
Bildirildi ki, vətəndaşlar 3 qaydaya 
diqqət etməlidirlər: birincisi sosial 
məsafə gözlənilməlidir, ikincisi maska 
taxılmalıdır, üçüncüsü isə gigiyena 
qaydalarına əməl edilməli, əllərin 
tez-tez yuyulması unudulmamalıdır. 
Mütəxəsssislər hər zaman bildirirlər 
ki, maskanı ona görə taxmalıyıq ki, 
kimsə öskürəndə, asqıranda diğərinə 
virus keçməsin. Hər halda maska 
hava-damcı yolu ilə yoluxmanı bir 
qədər azaldır. Əllərimizi də tez-tez 
yumalıyıq, çünki gün ərzində müxtəlif 
yerlərdə olur, ictimai nəqliyyatdan 
istifadə edir, müxtəlif əşyalara toxunu-
ruq. Bir sözlə, qaydalara hər kəs düz-
gün əməl etsə, virusdan uzaq olarıq. 
Lakin nə görürük? İnsanlar parklara 
axışır, sosial məsafə gözləmir, maska 
taxmırlar. Yaxud da bəziləri mas-
kanı cibində, əlində saxlayır, polis 
görən kimi ağzına taxır. Bu zaman 
da maska rəngini dəyişir, gigiyenik 
baxımdan təhlükəli vəziyyət yaranır. 
Mütəxəssislər bildirirlər ki, küçədən 
evə gələn kimi maskanı çıxarıb atmaq 
lazımdır. Amma müşahidə edirik ki, 
əksəriyyət bir maskadan dəfələrlə 
istifadə edir. Əsasən su keçirməyən 
materialdan hazırlanan maskalara 
üstünlük vermək lazımdır. 

Hazırda apteklərdə yuyulan mas-
kalar da satılır. Həmin maskalardan 
alıb istifadə etdikdən sonra, bir gün 
məsafə ilə, onu sabunla yuyub, quru-
dub, yenidən istifadə etmək olar.

Zərifə BƏŞİRQIZI, 
“Xalq qəzeti”

ÜST – ün baş direktoru Tedros Ad-
hanom Qebreyesus kütləvi informasiya 
vasitələrinin nümayəndələrinə bildirib 
ki, Azərbaycan koronavirus pande-
miyasına qarşı həm qlobal, həm də 
regional mübarizəyə öz töhfəsini verib. 
Baş direktor Prezident İlham Əliyevin 
təşəbbüsü ilə keçirilən videokonfrans 
formatında beynəlxalq səviyyəli toplan-
tılarda da koronavirusa qarşı mübarizə 
barədə müzakirələr aparıldığını, özünün 
də həmin toplantıda iştirak etdiyini bil-
dirib. T.A.Qebreyesus bu kimi addımları 
vacib hesab etdiyini vurğulayıb.

ÜST-ün baş direktoru Azərbaycanın 
koronavirus pandemiyasına qarşı 
mübarizəyə verdiyi qlobal töhfələri 
yüksək qiymətləndirib. Ölkəmizin qlobal 
səviyyəli bu mübarizəyə on milyon ABŞ 
dolları ianə etdiyini diqqətə çatdıran 
baş direktor bunun insan amilinə verilən 
yüksək dəyərin bariz nümunəsi oldu-
ğunu bildirib. Deyib ki, Azərbaycan 
Prezidentinin milli, regional və qlo-
bal səviyyədə bu mübarizədə güclü 
səylərini görür və alqışlayıram. Baş 
direktor imkandan istifadə edərək, bu 
diqqət və qayğıya görə Prezident İlham 
Əliyevə təşəkkürünü bildirib. 

Prezident İlham Əliyevin və  Birinci 
vitse-prezident Mehriban xanım 
Əliyevanın təşəbbüsü ilə tibbi maska 
və digər qoruyucu vasitələr istehsal 
edən fabrik və sexlərin tikilib istifadəyə 
verilməsi ölkədə bu sahədə kifayət qədər 
ehtiyat yaradıb. Bundan əlavə, modul 
tipli xəstəxanaların tikilib istifadəyə 
verilməsi də koronavirusa yoluxanların 
müalicə olunmaları üçün əlverişli şərait 
yaratdı. Yeri gəlmişkən, qeyd edim ki, 
modul tipli xəstəxanalar COVID-19 
pandemiyasının ölkəmizdə yayılması 
ilə mübarizədə mühüm əhəmiyyət kəsb 

edir. Modul tipli xəstəxanaların quraşdırıl-
ması ilə ölkənin səhiyyə sisteminin əlavə 
2000 çarpayılıq ehtiyatı yaranır. Əsas 
məqsəd koronavirus xəstələrinin lazımi 
tibbi xidmətlərlə əhatə olunması üçün va-
hid idarəetməni və tibbi əlaqələndirməni 
təmin etməkdir. 

Modul tipli xəstəxanalarda korona-
virus xəstələrinin qəbulu və müalicəsi 
üçün hər cür şərait yaradılıb. Bu 
xəstəxana mərkəzləşdirilmiş oksigen 
generator sistemi ilə təchiz olunub. 
Palatalara ötürülən hava ventilyasiya 
qurğusu ilə təmizlənir. Yeni səhiyyə 
müəssisələrinin istifadəyə verilməsi bir 
daha Azərbaycanda əhalinin sağlam-
lığının qorunması üçün bütün imkan-
ların səfərbər olunduğunu təsdiqləyir. 
Bütün bunlar ölkəmizin koronavirusla 
mübarizədə qətiyyətini və pandemiya 
dövründə səhiyyə infrastrukturunun 
daha da gücləndirilməsi sahəsində 
dövlətin xüsusi diqqətini nümayiş etdirir.

Prezident İlham Əliyev də qısa 
bir vaxtda belə xəstəxanaların tikilib 
istifadəyə verilməsinin koronavirusla 
mübarizədə mühüm əhəmiyyət kəsb 
etdiyini bildirib. Dövlət başçısı deyib 
ki, modul tipli xəstəxanaların quraşdı-
rılması ilə ölkənin səhiyyə sisteminin 
maddi-texniki bazası və koronavirusla 
mübarizədə tibbi infrastruktur daha da 
güclənmiş oldu. Bu isə koronavirus 
xəstələrinin lazımi tibbi xidmətlərlə 
əhatə olunması və tibbi koordinasiya-
nın daha da səmərəliliyinə öz töhfəsini 
verəcək. Bütün bu addımlar bir daha 
göstərir ki, bizim üçün vətəndaşların 
sağlamlığı hər şeydən üstündür.

Göründüyü kimi, dünyanın heç 
bir ölkəsində koronavirusla mübarizə 
Azərbaycanda olduğu kimi ciddi aparıl-
mır. Təəssüf ki, bəzi insanların laqeyd-

liyi, biganəliyi bu xəstəliyin yayılma-
sının qarşısını tam almağa imkan 
vermir. Tibbi maskalardan istifadə 
məcburi olsa da, hələ də bu qayda-
lara əməl etməyənlər var. Hətta polis 
həmin insanları qoruyucu vasitələrdən 
istifadəyə çağıranda kobudluq edir, 
asayiş keşikçilərinə müqavimət 
göstərməyə cəhd edirlər. Bir neçə 
gün əvvəl Yasamal rayonu ərazisində 
belə bir biabırçılığın şahidi olduq. 
Polis insanların asayişini qoruyur, 
onlara kömək edir, bəziləri isə asayiş 

keşikçilərinin üstünə qaynar su, zibil və 
digər əşyalar atırlar. Mən bu hadisəni 
görəndə çox təəccübləndim. Məgər 
polislər bizim balalarımız, qardaşlarımız 
deyilmi? Məgər polis əməkdaşları xarici 
ölkələrdən gətirilib? Niyə onlara qarşı 
belə hörmətsizlik, tərbiyəsizlik nümayiş 
etdirməliyik? 

Həftəsonu karantin rejiminin 
sərtləşdirliməsi zamanı bir daha şahid 
olduq ki, polis əməkdaşları təcili yardım 
işçiləri ilə çiyin-çiyinə insanlara kömək 
etdilər. Çörəyə, dərmana, suya, hətta 
həkimə ehtiyacı olan onlarca ailə 
polisə müraciət etdi. Həmin günlərdə 
təcili yardım maşınları daha çox 
çağırışa getdiklərindən bəzi hallarda 
polis əməkdaşları onların da əvəzinə 
xəstəxanalara xəstə apardılar. Budurmu 
bu xeyirxahlığın, qayğıkeşliyin əvəzi?

Həftəsonları karantin rejiminin 
gücləndirliməsi heç kimi xoflandır-
mamalıdır. Əgər karantin rejiminin 
sərtləşdirilməsini istəmiriksə, onda ope-
rativ qərargahın və TƏBİB-in tələblərini 
nəzərə almalı, gigiyenik qaydalara 
əməl etməli, tibbi maskalardan və digər 
qoruyucu vasitələrdən istifadə etməliyik. 
Bu, heç kimin xarici görünüşünə xələl 
gətirməz. Əgər möhtərəm Preziden-
timiz və Birinci vitse-prezident qapalı 
şəraitdə tibbi maskalardan istifadə 
edirlərsə, digər insanlar niyə istifadə 
etməməlidirlər.

Gəlin, qaydalara əməl etməklə, sağ-
lamlığımızı, ətrafımızdakıları qoruyaq və 
koronavirusa qalib gələk. 

Məlahət İBRAHİMQIZI,  
Milli Məclisin deputatı, 

Yeni Azərbaycan Partiyası  
Nəsimi rayon təşkilatının sədri

Daha iki həssas və çətin günü geridə qoyduq. Daha iki gün – 
sərtləşdirilmiş karantin rejimi arxada qaldı. Əvvəlcə 4, bu dəfə isə  
9 bölgəmizdə tətbiq edilmiş sərtləşdirilmiş karantin günləri tarixə 

çevrildi... Düzdür, bu iki gündə gecəsini-gündüzünə qatışmış, aylardır həm 
bizim təhlükəsizliyimiz, can güvənliyimiz, həm də sağlamlığımız üçün 
həyatlarını böyük risk və təhlükə altında qoymuş, böyük fədakarlıqlar 
göstərmiş polislərimizlə, daxili işlər orqanlarımızın əməkdaşları ilə 
vətəndaşlar arasında gərginlik, hamımızın üzüntüsünə səbəb olan – 7-8 
iyunda baş verənlər yaşanmadı. İnsanlarımız əksəriyyət etibarı ilə səbr, 
təmkin nümayiş etdirdi, karantin qaydalarına əməl etməklə, vətəndaşlıq 
borclarını yerinə yetirdi, əlavə problemlər yaratmadı. 

5 aya yaxındır ki, dünya koronavirus 
pandemiyası ilə mübarizə aparır. 
Hadisələrin gedişi də göstərir ki, 
pandemiya asanlıqla məğlub olmaq 

istəmir. İndiyədək dünyanın 8 milyondan 
artıq əhalisini caynağına keçirə bilib. 
Hazırda ölkəmiz dünyada bu virusdan 
ən az itki verən dövlətlər sırasındadır. 
Bunu Ümumdünya Səhiyyə Təşkilatının 
rəhbərliyi də təsdiqləyib. 

Yalnız qaydalara əməl etməklə 
koronavirusa qalib gəlmək olar

Naxçıvana müntəzəm 
reyslər bərpa edilir

Koronavirus infeksiyasının yayılmasının qarşısını almaq 
məqsədilə və ölkədəki epidemioloji vəziyyətlə əlaqədar, 
sərnişinləri yola salan vətəndaşların aerovağzal ərazisində 
toplaşması qadağandır.

Reyslər həftədə iki dəfə – çərşənbə axşamı və cümə 
axşamı günləri yerinə yetiriləcək. Aviabiletin dəyərinə 23 
kq çəkidə baqaj daxildir. Kişi portfeli və ya qadın çantası 
istisna olmaqla, əl yükü, o cümlədən “Duty free” mağazala-
rından alınan əşyaların daşınması qadağandır. 

Bakı-Naxçıvan reysi barədə videoçarxla burada tanış 
olmaq mümkündür: https://youtu.be/Y7lvnWbgkdk

Cari şərtlərə uyğun olaraq, Bakı-Naxçıvan-Bakı 
reyslərinə aviabilet satışı Naxçıvan Muxtar Respublikasının 
Bakıdakı Daimi Nümayəndəliyi tərəfindən təqdim olunmuş 
sərnişinlərin siyahısına əsasən həyata keçirilir. Təsdiq 
edilmiş siyahı daxil olduqdan sonra aviaşirkətin çağırış 
mərkəzi sərnişinlərlə əlaqə yaradaraq aviabiletin dəyərinin 
ödənilməsi qaydasını izah edir. 

Reyslərdə yerlərin sayının məhdud olduğunu nəzərə 
alaraq, “Azərbaycan Hava Yolları” ilk növbədə təcili uçuşa 
ehtiyacı olan sərnişinlərin aviabilet almaq üçün müraciət 
etmələrini tövsiyə edir.

Xəbər verildiyi kimi, COVID-19 pandemiyası dövründə 
həyata keçirilən uçuşlarda həm uçuş və çıxış hava 
 limanında, həm də hava gəmisində xüsusi qaydalar 
tətbiq ediləcəkdir. “Azərbaycan Hava Yolları” QSC-nin 
Mətbuat xidməti bildirir ki,  AZAL tərəfindən hazırlanmış 
videotəlimata burada baxmaq olar: https://youtu.be/-s-
0s4o1L2M 

“Xalq qəzeti”

19 iyun 2020-ci il, cümə8

Virusun qapınızı döyməsinə imkan verməyin
Pandemiya başlayanda Azərbaycan koronavirusun yayılma-

sının qarşısını almaq üçün dərhal təxirəsalınmaz və zəruri 
tədbirlər gördü. Nazirlər Kabineti yanında operativ qərargah 

yaradıldı. Ölkə daxilində keçirilməsi nəzərdə tutulan bütün ictimai 
tədbirlər təxirə salındı və ya ləğv edildi. Martın 3-dən etibarən 
ölkənin bütün təhsil müəssisələrində tədris tədricən dayandırıldı. 
Soydaşlarımızı geri qaytarmaq üçün çarter reyslərindən başqa 
bütün quru və hava sərhədləri dərhal bağlandı. Martın 14-də 
ölkədə xüsusi rejim tətbiq olundu. Prezident tərəfindən COVID-- 
19 pandemiyasının mənfi nəticələrinin azaldılması üçün bir sıra 
tədbirlər haqqında fərman imzalandı.

COVID-19 koronavirus infeksiyası pandemiya-
sının başlandığı müddətdən ilk dəfə olaraq  milli 
 aviadaşıyıcı – AZAL 18 iyun tarixindən Bakı-Naxçı-
van-Bakı marşrutu üzrə müntəzəm daxili reysləri 
bərpa edir. Uçuşa yalnız Tibbi Ərazi Bölmələrini 
İdarəetmə Birliyi (TƏBİB) tərəfindən akkreditə 
olunmuş xüsusi laboratoriyalarda koronavirus 
 (COVID-19) üçün müayinədən keçən və “mənfi” 
nəticə əldə edən sərnişinlər buraxılır. Müayinə 
uçuşdan ən geci 48 saat əvvəl aparılmalıdır.
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